
Referat skolebestyrelsesmøde den 22. januar 2025 

 
Til stede: Jeanne, Thomas, Maria, Nina, Tina, Camilla, Mimi, Tina 

Referent: Jane  

Afbud: Anette, Jonas 

 

 

Dagsorden 

• Nyt fra skolebestyrelsen 

• Nyt fra medarbejdersiden 

• Nyt vedr. byggeri 

• Nyt vedr. skolens økonomi 

• Nyt vedr. professionel kapital og trivselsmålingen 

• Nyt vedr. visitation til ny 00 

• Referat af kursusdag vedr. ”et almen område, der kan mere for flere” 

• Drøftelse af Fremtidens skole set med Ellebækskolens briller 

• Evt.   

 

Nyt fra skolebestyrelsen 

• STU tilbyder ikke længere 10. klasse fra sommeren 2025.  

• Der lægges oplæg på Aula omkring teenageårene.  

 

Nyt fra medarbejdersiden 

• Ikke noget nyt. 

 

Nyt vedrørende byggeriet 

• Fra uge 29 begynder arbejdet med opsætning af ny pavillon.  

Forventes færdig i uge 42.  

• Henover sommerferien bliver der skiftet tag på skolen.  

• Parkeringspladsen udvides ikke, da det vil koste skolen kr. 400.000.   

• Cirkusvognen bliver fjernet fra matriklen. For dyr at sælge.  

 

Nyt vedrørende skolens økonomi  

• Budgettet blev fremlagt og godkendt. 

• Vores økonomi påvirkes af bl.a. ændret børnetal, reduktion i taksten pr. elev, 

solisttilbud og mere udfordrende elever, som kræver flere ressourcer.    



• Antallet af elever samt målgruppen blev ændret da Hastrupskolen overtog 

Ellebækskolens overbygningen. Ellebækskolen beholder de mest udfordret elever.  

• Målgruppen ændrer sig. Hvis vi skal tage elever med større udfordringer, skal der 

bruges flere ressourcer til færre elever. Det kan vores nuværende økonomi ikke 

holde til. 

 

Nyt vedrørende professionel kapital og trivselsmålingen 

• Ledelsen har fået gode scorer.  

• Gennemgående en rigtig flot trivselsmåling.  

• Der er få områder, som der skal ses nærmere på.   

• Resultatet fremlægges på kommende Stortrinmøde.   

• Arbejdsmiljørepræsentanterne arbejder videre med fokuspunkterne.    

 

Nyt vedrørende visitation til ny 00 

• Vi står til at få 6 elever i førskolen.   

• Kommunerne har lukket for optagelse af hinandens elever. Dvs. vi får mere 

udfordrende elever.  

• Økonomien og skolens rammer er de præmisser, som har størst betydning for at vi 

kan lykkes med opgaven med den nye målgruppe.  

 

Referat af kursusdag vedr. ”Et almenområde, der kan mere for flere” 

• Skolelederne i Køge Kommune har været til seminar.  

• Fokus er at få flere elever ud i almenområdet.  

• Der var oplæg af Thomas Nordahl (fra Høgskolen i Innlandet, Oslo).   

Thomas er den førende ekspert på området, og har igennem mange år arbejdet med 

bl.a. forbedring og udvikling af professionelle læringsfællesskaber samt 

inddragelse af børn og unge i dagtilbud og skoler.  

 

Drøftelse af Fremtidens skole set med Ellebækskolens briller 

• Fremtidslinjen tilbyder ikke længere 10. klasse. Vi har 4 elever i den målgruppe, 

som der skal findes en løsning til. 

• Idet kommunerne ikke længere køber pladser hos hinanden, skal Køge Kommune 

finde plads til egne elever indenfor kommunegrænsen.  

Den elevgruppe som før blev sendt til fx Ådalskolen i Ringsted skal der findes ny 

skole til. Ellebækskolen er ikke fysisk indrettet til de elever, og vi har heller ikke 



kvalifikationerne til at løfte opgaven. Det er en anden ramme der skal skabes til de 

elever end vi har i dag, for at det kan blive en succes.  

• På landsplan er fokus, at flere elever skal inkluderes i almenskolerne, og at de  

specialiserede medarbejdere flyttes med.  

• Ellebækskolen får herved de markant sværere elever. Det koster opkvalificering af 

medarbejderne. Vi skal vide noget omkring børnene for at kunne løfte opgaven.  

• Ellebækskolen er pt. defineret til elever med kognitive vanskeligheder, og vil fortsat 

have en målsætning om at eleverne får 9. klasses eksamen.  

 

Evt.   

• Mulighed for at søge fonde vedrørende høretelefoner der filtrer lyd til de voksne.  

• Der er fokus på hvornår en fysiskguidning er en magtanvendelse. Vi er på 

Ellebækskolen i gang med en indsatsen, hvor der benyttes andre værktøjer end at 

tage fat i eleverne.  

• Formand Trine Stampe har deltaget på Skole og Forældre Landsmødet i november 

2024. Oplevelsen var, at det som specialskole er svært at sidde alene. Et forum med 

andre specialskoler vil være en fordel i forhold til bl.a. sparring. Der er meget snak 

omkring almenområdet, som ikke er relevant for os.  

Muligheden undersøges for at hele skolebestyrelsen deltager på landsmødet i 2025. 

 

 

Næste skolebestyrelsesmøde afholdes den 5. marts 2025.   

 

 

 

 

 

 

 


